

to make a study of the problems of establishing the economic and technical statistical requirements in the transport field (giving priority to the statistical requirements of an economic nature), of achieving comparability in respect of the information to be collected and of standardizing forms for the collection of this information. In this work the Secretary-General, in addition to utilizing the resources of the Secretariat, may call upon the services of such independent experts as he may consider advisable;

2. To transmit this study to the Transport and Communications and Statistical Commissions for their consideration.

I

*The Economic and Social Council*

*Resolves:*

1. That the short-term aspect, resulting from the war and postwar difficulties, of the problem of co-ordination of inland transport should be dealt with on a regional level, by regional transport bodies, where they exist, or by any other appropriate means;

2. That the Secretary-General prepare documentation for the Transport and Communications Commission, in accordance with the recommendation contained in resolutions 12<sup>1</sup> adopted by the Commission;

3. That the long-term aspect of the problem should be further reviewed by the Commission at its next session on the basis of the documentation referred to under paragraph 2 above.

**148 (VII). United Nations  
Maritime Conference**

*Resolution of 12 August 1948  
(document E/972)*

*The Economic and Social Council*

*Takes note* of the report of the Secretary-General or the United Nations Maritime Conference<sup>2</sup>.

**149 (VII). Report of the third session of  
the Statistical Commission<sup>3</sup>**

*Resolutions of 27 August 1948  
(document E/1047)*

*The Economic and Social Council*

*Takes note* of the report of the third session of the Statistical Commission<sup>4</sup>.

<sup>1</sup> See *Official Records of the Economic and Social Council, Third Year, Seventh Session, Supplement No. 3, page 21.*

<sup>2</sup> See document E/853.

<sup>3</sup> See also resolution 147 (VII) H.

<sup>4</sup> See *Official Records of the Economic and Social Council, Third Year, Seventh Session, Supplement No. 5.*

dier les moyens de déterminer les besoins en statistiques économiques et techniques dans le domaine des transports (priorité étant donnée aux besoins en statistiques de caractère économique); d'assurer la comparabilité des renseignements à recueillir et d'unifier les formulaires utilisés pour réunir ces données. Pour cette tâche, le Secrétaire général, outre qu'il utilisera le personnel du Secrétariat, pourra faire appel aux services des experts indépendants dont il jugerait utile de s'assurer le concours;

2. De communiquer cette étude pour examen à la Commission des transports et des communications et à la Commission de statistique.

I

*Le Conseil économique et social*

*Décide:*

1. Que les problèmes à court terme, résultant des difficultés nées de la guerre et de l'après-guerre, que soulève la coordination des transports intérieurs, devront être traités sur le plan régional par les organismes régionaux de transports là où il en existe, ou selon toute autre méthode appropriée;

2. Que le Secrétaire général préparera à l'intention de la Commission des transports et des communications la documentation prévue par la recommandation contenue dans la résolution 12<sup>1</sup> adoptée par la Commission;

3. Que la Commission, lors de sa prochaine session, poursuivra l'examen des problèmes à long terme, sur la base de la documentation dont il est question au paragraphe 2 ci-dessus.

**148 (VII). Conférence maritime des  
Nations Unies**

*Résolution du 12 août 1948  
(document E/972)*

*Le Conseil économique et social*

*Prend acte* du rapport du Secrétaire général sur la Conférence maritime des Nations Unies<sup>2</sup>.

**149 (VII). Rapport de la troisième session  
de la Commission de statistique<sup>3</sup>**

*Résolutions du 27 août 1948  
(document E/1047)*

*Le Conseil économique et social*

*Prend acte* du rapport de la Commission de statistique sur sa troisième session<sup>4</sup>.

<sup>1</sup> Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social*, troisième année, septième session, supplément N° 3, page 21.

<sup>2</sup> Voir le document E/853.

<sup>3</sup> Voir aussi la résolution 147 (VII) H.

<sup>4</sup> Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social*, troisième année, septième session, supplément N° 5.